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Vil ministeren redegøre for kommunernes anvendelse af kommende havvindmøllestrøm?

Der savnes tilretninger i kommunernes muligheder for at støtte brugen af vedvarende

energi ved at forpligte sig til at aftage strøm fra nye havvindmølleparker, og dermed frem-

me interessen for grøn strøm – og dermed ultimativt at fortrænge fossil energi. Kommu-

nernes omstilling hæmmes af, at der mangler klare regler for, hvorledes en sådan omstil-

ling kan indregnes i forbrugerkommunens CO2-regnskab. Der findes mange metoder,

som kunne bruges, f.eks. Energi Denmarks PPA for grøn strøm, der garanterer, at kom-

munen eller virksomheden, som indgår en PPA-aftale, dermed aftager strøm fra et nyt

VE-projekt (altså grøn strøm, som ikke er solgt før). Det ville være bedre for miljøet, hvis

kommuner aftog strøm fra havvindmølleparker, og delte CO2-opgørelsen med staten,

end at kommunerne køber strøm af hinanden, som per definition og legalt dobbeltkonte-

res. Tiden er løbet fra de energiforsyningsmodeller, vi arbejder med, og havvindmøllernes

fremmarch er så markant at de – sammen med flere solceller på land (der er langt lettere

at anbringe uden at genere borgerne) – vil komme til at dække Danmarks energiforbrug

flere gange. Alene de tre havvindmølleparker, som er planlagt sammen med energiøerne,

vil komme til at producere mere strøm end, hvad alle Danmarks husstande bruger. Det vil

give god mening at de danske kommuner og forbrugere kunne anvende denne strøm, og-

så i deres CO2-opgørelser.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Schmidt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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